
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 6. juni 2023 kl. 18.00 i Mariakirken.  

 

Deltagere: Jens Andersen, René Rud Mikkelsen, Ole Bjørn Andersen, Eva Rønne, Peter Sindal Lundsberg, 

Anni Brinkløv Jensen, Anton Pihl, John Kalke, Erling Hansen, Arne Hjort Nielsen, Hans-Henrik Sørensen, 

Claus Hansen, Bente Marie Braarud. 

Præster:  Birgitte Kragh Engholm, Therese Møller gik 20,25, Anita Rohwer, William Salicath, Barbara 

Jensen, Maria Fihl, Liane Dambo     

Medarbejderrepræsentanter: Gry Hafstrøm.                                                                                         

Afbud: Claus Lautrup, Jette Pedersen, Rikke Bang Christensen, Marianne Plum, Sandra Skov Fallesen, 

Mette Gramstrup, Stine Minna Bak Pedersen, Jette Steffensen, Viggo Julsgaard, Niels Nymann Eriksen, 

Thomas Frovin, Lars Obel, Lasse Glavind, Jacob Tørring, Mette Scheurer, Jette Taagely, Lotte 

Forchhammer.        

Fraværende: Ivan Hemmingsen                                                                                                                                          

Fra kontoret: Randi Stenholt-Jacobsen, Birgitte Andersen, Marlene Søberg (referent). 

 

1. Formalia 

Menighedsrådet godkendte dagsorden. 

  

2. Godkendelse af budgetbidrag vedr. 2023  

Beslutning: Menighedsrådet godkender enstemmigt udkast til budgetbidrag:  

Vesterbro Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 32108083, Budget 2024, Bidrag budget afleveret d. 06-06-2023 

13:24. 

 

3. Forslag om engagement i Træstubben  

Baggrund: Københavns Kommune søger en ny samarbejdspartner til at stå for daglig drift af Træstubben. 

Eva Green Meinel rapporterede om Træstubbens drift og om tilstanden både ude og inden, den trænger til 

et løft. (der bruges nu 15.000 kr. om året på drift i Træstubben og der ligger 50.000 i fondsmidler) 

Beslutning: Menighedsrådet erklærer sig positiv stillet over for at overtage driften af Træstubben. Økonomi 

og driftsforpligtigelser skal klarlægges. FU bemyndiges til at indgår aftale om drift, når der er sket en 

afklaring. 

 

4. Udviklingsprojekter om børne- og familiearbejdet samt unge voksne  

Baggrund: Menighedsrådet vedtog den 2. maj 2023 at igangsætte to parallelle udviklingsprojekter om hhv. 

børne- og familiearbejdet og arbejdet med unge voksne.  

Birgitte Smith Andersen rapporterede om status. Der er talt med flere proceskonsulenter da det er vigtigt at 

den rigtige vælges. 7 forskellige er der talt med og der indhentet tilbud fra 3. Det 3. bud kommer fra et af de 

store konsulenthuse som formentlig modtages inden sommerferien. 

Beslutning: Den endelige beslutning om projekterne tages op på næste menighedsrådsmøde. 

 

5. Statusrapport fra uKirke  



 
 

 
 

Baggrund: Menighedsrådet drøftede senest arbejdet i uKirke den 18. januar 2022. Siden er der sket en del i 

udviklingen af arbejdet, og derfor lægges nu op til en ny drøftelse af statusrapport. 

Therese og Liane fremlagde en statusrapport med stor optimisme om arbejdet i uKirke, som går rigtig godt. 

Der samarbejdes med mange grupper om kreative events, hvilket er det der er essensen i uKirke. Der er 

meget potentiale og masser af frivillige der rykker sammen og som tager del i arbejdsopgaver. Der er brug 

for flere ressourcer snarest som vi ved der arbejdes på i Menighedsrådet. Præsterne vil gerne tage op på 

konventet om der er noget de kan hjælpe med i uKirke. 

Beslutning: Menighedsrådet drøftede arbejdet i uKirke og bakker positivt op herom. 

 

5. Suppleringsvalg til FU  

Baggrund: Da Barbara Jensen har orlov fra 19/6 skal der vælges et andet medlem til FU 

Beslutning: Menighedsrådet valgte Birgitte Kragh Engholm som medlem til FU. 

 

6. Meddelelser og efterretningssager  

a) Der har været licitation vedr. ombygningen af Valdemarsgade 27. Børge Nielsen var billigst og 

tildeles derfor entreprisen. Det samlede budget for ombygningen er nu 25,6 mio. kr. som finansieres af 

opsparede anlægsmidler 8,5 mio. kr., indestående i stiftsmidlerne 5,6 mio. kr., provenu fra salg af 

præstebolig 2,3 samt stiftslån på 9,2 mio. kr. Ombygningen påbegyndes 1/7 og forventes afsluttet ved 1/5 

2024. 

b) Ombygning af 1. sal i Enghave Kirke – sammenlægning af lokaler og etablering af lydsluse 

mod kirkerummet – forventes igangsat snarest. 

c) Når ombygning i Enghave Kirke er afsluttet forventes arbejdet med kviste og vinduer i 

Apostelkirkens menighedsfløj igangsat.   

d) Provstierne i samarbejdet om Folkekirken for Internationals har besluttet at forlænge projektet 

til udgangen af 2027 og øge budgetrammen til 1,3 mio.kr. årligt. Det betyder, at det kun kan søges om 

oprettelse af en lokalt finansieret præstestilling og at der kan opslås en stilling som projektmedarbejder 

tilknyttet arbejdet. 

e) Stiftsøvrigheden har inviteret til konsulentrunde. Formanden har på menighedsrådet vegne 

bedt om drøftelser af fire projekter: Maria Kirkeplads, Enghave Kirkes tårn, nedtagning af mur ved 

Gethsemane Kirke og loftsisolering i Sct. Matthæus Kirke. 

f) Sofie Christensen er fra den 1. august ansat som tværkulturel-diakonal medarbejder, 

fortrinsvis i Apostelkirken. 

g) Der har været udfordringer med arbejdet med ny hjemmeside – især om hvordan den kan 

hente informationer fra kalenderen i Churchdesk. Det betyder, at prisen bliver ca. 147.000 kr. højere end det 

første overslag på 288.000 kr. 

h) Der er gennemført evaluering af åbne kirker blandt de implicerede medarbejdere (vedlagt). 

Resultatet viser, at der ikke har været store tilbagevendende problemer med den udvidede åbningstid åbne 

kirker. 

i) Der holdes landemode torsdag den 5. oktober.  



 
 

 
 

j) Der holdes møde med borgmestrene for hhv. socialforvaltningen og teknik- og 

miljøforvaltningen om Maria Kirkeplads den 25/9. Der søges også kontakt med øvrige medlemmer af 

Borgerrepræsentationen. 

 

7. Evt.  

Den nyvalgte formand for landsforeningen for Menighedsrådene Anton Kristian Phil orienterede om 

landsforeningens arbejde. 


